
 Nem ilyen lovat akartam 
 
Ismét egy újabb magyar találmánnyal örvendeztették meg a nagyérdeműt, mely a 
keresztségben a dupla nagybetűs Nemzeti Vágta nevet kapta. Vagy talán elképzelhető, hogy 
ez esetben sem egy „klasszik” hungarikummal van dolgunk? A rosszmájú és a jól értesült 
állampolgárok furcsa déja vu érzéssel küszködnek. Mintha ezt a minden ízében magyar utcai 
lovas versenyt Sienában három és fél, Ferrarában pedig nem kevesebb, mint hét évszázada 
rendeznék meg, igaz, a nyelvi sajátosságok miatt ők palio-nak nevezik. 
 
Hogyan viselkedik ilyenkor egy újdemokrata, elégedetlen, szittya magyar? Ahelyett, hogy 
dagadna a melle a büszkeségtől, nekiáll összeesküvés elméleteket fabrikálni. Azonnal eszébe 
is jut az infantilis ló-lovas analógia, amit egy parlamenti közvetítéseken és Mónika show-n 
pallérozott elme egyből ki is vetít a közéletre. Talán nem véletlenül. 
 
Bizony ismét sikerült felültetni minket a lóra! A gyeplőt szakavatott kezek tartják jó szorosan. 
Az abrakot csak akkorra ígérték, miután kitapostatták velünk az ösvényt. Az sem érdekel 
senkit, ha közben megkehesedünk, az előirányzott futamot mindenképpen tartani kell. Amikor 
pedig már nyeríteni tudnánk a fájdalomtól, mindig számíthatunk egy-egy kockacukorra meg 
egy kis sörény-simogatásra. 
 
Lássuk be, első olvasatra a Hősök terét leszórni homokkal és gigantikus istállóvá alakítani, 
talán egy kicsit túlspilázott ötlet. Az a helyzet, hogy második olvasatra is az. Állítólag a 
szobrok már el is fordították a fejüket. 
Egy ötlet életútját elsősorban az határozza meg, hogy ki bábáskodik felette. Egy olyan idea 
esetében, amely a nemzet rapcsalogánya fejéből pattant ki, szinte borítékolt a siker. 
 
Geszti Péter vitathatatlanul mérföldköve a magyar közéletnek. Ő volt az, aki például nyugati 
mintára megcsinálta a Zúg a Volga című szovjet nemzeti dal magyar rap változatát, ezzel 
megalkotta az első és talán egyetlen műfajbéli hidat a szocialista és a kapitalista világ között. 
Ez eddig még senkinek sem sikerült, vagy legalábbis nem érhette meg, hogy elmondhassa. 
Tehetsége ellenére /vagy talán éppen az miatt/ pontosan beilleszkedett a magyar sztárklisébe, 
azaz nem titkolja politikai hovatartozását, szerepelt egy műsorban Győzikével és járt már 
Gregor Bernadettel is. 
 
Mindenképpen meg kell említeni egy másik jelentős alkotását a Magyarország című dalt, 
amely hallatán egyszerre szorult el az ország szíve és ha csak néhány perc erejéig is,de 
újraéledt a megfáradt magyar éntudat. Mi tagadás, egy kicsit visszavett a Nagy Nemzeti 
Életérzésből, amikor kiderült, hogy ez egy létező külföldi dal koppintása, amelyet Allegria  
címen egy René Duperé nevű dalszerző már jó régen megalkotott és sikerre vitt. 
 
Úgy látszik nekünk ennyire futja. Annak tudatában, hogy az ország rohamosan szegényedik 
és sokan kénytelenek turkálóból öltözni, már nem is olyan meglepő hogy még a nemzetünkről 
szóló dal is csak second-hand. Amit mások már egyszer elhordtak, nekünk még éppen jó. 
 
Magasan kvalifikált prognoszták szerint a Nemzeti Vágta legalább olyan sikeres lesz 
Budapestnek, mint Münchennek az Oktoberfest. Az a baj, hogy nekünk már így is túlságosan 
népszerűek az októbereink. A Nemzeti Vágtát egy ideje már rendszeresen megrendezzük, 
csak mi az Oktogonon vagy az Erzsébet- hídon. A lovakon zsokék helyett bukósisakos 
rendőrök ülnek és tajték helyett könnygázt szórnak. Mi pedig szaladunk előlük, mert mint 
ahogy a Hegylakó és Stohl Buci is megmondta: Csak egy maradhat! 



Már szinte hallom is a paták dobogását. Ilyenkor ösztönösen rohanni kezdek. Biztos, ami 
biztos. 
 
A Vágta mégis egy olyan esemény, amely összehozza az embereket. Kint vagyunk a 
szabadban, élvezzük a napfényt, próbálunk tiszta levegőt szűrni az egybefüggő szmogrétegből 
és a legfontosabb, hogy együtt vagyunk, jól érezzük magunkat. A keletkezett lócitromot pedig 
majd a végén besöpörjük valahova, ahol nem veszik észre.  
Ahogy szoktuk. 


